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Protokół z XXXIX Sesji

Rady Gminy Zatory

odbytej w dniu 31 sierpnia 2022 r. w Urzędzie Gminy w Zatorach

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się o godz. 14.00, a zakończyła o godz. 15.00.

W chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 15 radnych.

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

W obradach uczestniczyli także:

-Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory
-Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta
- Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy
-Monika Pająk – Prawnik
-Sołtysi

(Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad. pkt 1

Obrady XXXIX Sesji Rady Gminy w Zatorach o godz.14⁰⁰ otworzyła Przewodnicząca Rady

Gminy – p.  Zofia Drabczyk,  która przywitała   Radnych,  Wójta  Gminy Zatory,  Skarbnika,

Zastępcę, Sołtysów oraz wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

W obradach  XXXIX  Sesji  Rady  Gminy  uczestniczyło 15  radnych,  wobec  czego  istniało

wymagane quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Ad. pkt 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  oznajmiła,  iż  porządek  obrad  Radni  otrzymali  wraz  z

zaproszeniem na posiedzenie sesji.

Porządek:

1.Otwarcie sesji.
2.Stwierdzenie prawomocności obrad.
3.Przyjęcie porządku obrad.
4.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2022.
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Zatory
na rok szkolny 2022/2023.



8.Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Sprawy różne.
11. Zamknięcie obrad.

Wójt Gminy zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie do niego 2 uchwał:

- Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej tygodniowego obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców

zawodowych,  pedagogów  specjalnych  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez gminę Zatory.

- Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych uraz ustalenia jej

przebiegu. 

Do zaproponowanej zmiany Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca poddała porządek obrad pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 15 radnych, 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad.

Porządek po zmianach przedstawiał się następująco:

1.Otwarcie sesji.
2.Stwierdzenie prawomocności obrad.
3.Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie zmian w porządku obrad.
4.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2022.
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Zatory
na rok szkolny 2022/2023.
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej tygodniowego obowiązkowego wymiaru
godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców
zawodowych,  pedagogów  specjalnych  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach
prowadzonych przez gminę Zatory.
9.Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Zatory na
rok szkolny 2022/2023.
10.Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie obrad.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy

znajduje się do wglądu w Biurze Rady, opublikowany jest w BIP oraz wyłożony na sali obrad



przed posiedzeniem sesji.     

Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag, w związku z tym przyjęcie jego poddała pod

głosowanie.

Protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy został jednogłośnie przyjęty.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 5

Pani   Anna Abramczyk poinformowała,  iż  niniejsza Uchwała zakłada zmiany w zakresie

dochodów i wydatków.

Na podstawie decyzji Wojewody Mazowieckiego zwiększa się plan dochodów i wydatków o

kwotę:

1) 11 752,00 zł z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne

lub materiały ćwiczeniowe,

2)  467,00 zł na sfinansowanie wypłat zasiłków okresowych,

3) 13  632,00  zł  na  wypłatę  dodatku  w  wysokości  400,00  zł  miesięcznie  na  pracownika

socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w

środowisku w roku 2022.

Na podstawie pisma Ministra Finansów zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę

23 925,00 zł z tytułu zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022 r. Po

stronie  wydatków  środki  ze  zwiększenia  subwencji  przeznacza  się  na  wynagrodzenia

nauczycieli  oraz  nauczycieli  pedagogów  specjalnych.  Zwiększenie  części  oświatowej

subwencji ogólnej wynika z podwyżek wynagrodzeń – 3 517,00 zł oraz ze zmiany przepisów

ustawy  o  systemie  oświaty  i  obowiązku  zatrudnienia  s  w  szkołach  od  01-09-2022  r

nauczycieli pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów lub terapeutów

pedagogicznych – 20 408,00 zł

Zwiększa się  plan  dochodów bieżących o  kwotę  2 750,00 zł  z  tytułu  otrzymanej  dotacji

celowej z Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie zakupu 4 latarek  kątowych i 4

radiotelefonów dla OSP Drwały.

Zwiększa się plan dochodów majątkowych o kwotę 17 250,00 zł z tytułu otrzymanej dotacji

celowej  z  Województwa  Mazowieckiego  na  dofinansowanie  zakupu  pralki  i  suszarki  do

ubrań specjalnych OSP Pniewo.



Dokonuje się zmian w ramach wydatków funduszu sołeckiego:

1)      zmienia się przeznaczenie funduszu sołeckiego Mystkówca Kalinówka  w kwocie 

18 000,00 zł z zadania urządzenie placu zabaw na wykonanie dokumentacji projektowej na 

drogę wewnętrzną w m. Mystkówiec Kalinówka ,

2)      dodaje się nowe zadanie realizowane w ramach funduszu sołeckiego Dębin, tj. 

Doposażenie placu zabaw zabezpieczając na nie środki w wysokości 4 295,00 zł. Środki 

powyższe pochodzą ze zmniejszenia pierwotnie zaplanowanych zadań, tj. 600,00 zł z 

zakupu tablic informacyjnych z oznaczeniem numeracji porządkowej oraz 3 695,00zł  z 

zadania pn. Zagospodarowanie działki z przeznaczeniem na plac zabaw.

W planie wydatków bieżących zabezpiecza się środki w wysokości 2 750,00 zł na zakupu 4 

latarek  kątowych i 4 radiotelefonów dla OSP Drwały ( w tym dotacja 2 750,00 zł).

Ponadto w budżecie na 2022 r zabezpiecza się środki w wysokości:

- 300,00 zł na udzielenie dotacji  celowej dla OSP Zatory  na zakup ubrań specjalnych jako

wyposażenia  osobistego  i  ochronnego  strażaka  –  kombinezonu  ochronnego

pszczelarskiego- 50,00 zł oraz zakupu sprzętu specjalnego – radiotelefonu -250,00 zł

Środki w wysokości 300,00zł  pochodzą ze zmniejszenia planu na wydatki bieżące w § 4280

w ochotniczych strażach pożarnych.

Ponadto  w  ramach  wydatków  bieżących  dokonano  zmian  w  budżecie  polegających  na

przesunięciu  środków do  działu  750  rozdziału  75023  §  4300  w  kwocie  22 000,00  zł  z

rozdziału  85501 oraz rozdziału  90005.  Zmiany niezbędne w celu zapewnienia właściwej

realizacji zadań gminy.

Po stronie wydatków majątkowych

- zwiększenie 34.500,00 zł na zakup pralki i suszarki do ubrań specjalnych OSP Pniewo.

(w tym dotacja 17.250,00 zł , środki z funduszu sołeckiego Pniewa 15.000,00 zł oraz środki

własne 2.250,00 zł). Środki własne przesunięte z rozdziału 75412§ 4270.

W związku z przeznaczeniem środków z funduszu sołeckiego Pniewa jako wkład do ww 

zadania dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej oraz łączy się dwa zadania w jedno. 

Dotychczasowy paragraf 4210 zastępuje się paragrafem 6060 natomiast zadanie pn. Zakup 

pralki do ubrań specjalnych OSP z planem 5 000,00 oraz zadanie pn. Zakup suszarki do 

ubrań specjalnych OSP z planem 10 000,00 zł łączy się w jedno pn. Zakup pralki i suszarki 

do ubrań specjalnych OSP Pniewo z planem 15 000,00 zł.



Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim 

deficyt w wysokości 2.896.275,15 zł, który planuje się pokryć:

1) z przychodów bezzwrotnych (wolnych środków) w kwocie 1.537.479,32 zł  planuje się

sfinansowanie następujących zadań jednorocznych:

- Termomodernizacja budynków szkolnych w Zatorach i Pniewie – 995.908,00 zł,

- Termomodernizacja poddasza oraz montaż okien w świetlicy wiejskiej– 30.027,19 zł,

- Budowa linii oświetlenia ulicznego w m. Zatory – 31.544,13 zł

- Poprawa gospodarki wodno-ściekowej w gminie Zatory – 353.000,00 zł 

-  Wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  rozbudowę  budynku  Urzędu  Gminy  wraz  z

zagospodarowaniem terenu – 127.000,00 zł.

2) z przychodów pochodzących z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w
kwocie 1.358.795,83 zł planuje się sfinansowanie następujących inwestycji jednorocznych:

- Budowa linii oświetlenia ulicznego w m. Zatory – 98.455,87 zł (niewykorzystane środki 
pochodzące z RFIL, które wpłynęły na wydzielony rachunek bankowy w 2020 r)

-  Zakup  sprzętu  interaktywnego  w  celu  wykorzystania  go  do  działań  profilaktycznych  z

zakresu  przeciwdziałania  alkoholizmowi  prowadzonych  wśród  młodzieży  –  61.058,96  zł

(niewykorzystane w 2020 r środki pochodzące z opłat na zezwolenia na sprzedaż napojów

alkoholowych – 14.907,31 oraz niewykorzystane w 2021 r środki pochodzące z opłat na

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 46.151,65 zł)

- Rozbudowa sieci kanalizacyjnej w miejscowości Zatory – 1.199.281,00 zł.

Radna – p. Anna Chudoń zapytała, czy w związku z wprowadzeniem do budżetu pieniędzy

na zatrudnienie dodatkowych specjalistów do szkół - subwencje oświatowe na rok bieżący

pokryją potrzeby na ten cel. 

Skarbnik  –  p.  Anna  Abramczyk  odpowiedziała,  że  subwencja  oświatowa  po  zmianach

wynosi  5  061  731  zł.  Budżety  szkół  są  o  wiele  wyższe,  czyli  do  zadań  oświatowych

dokładamy  ponad  2  miliony.  Te  środki  subwencji  praktycznie  w  całości  pokryją

wynagrodzenia nauczycieli. Natomiast subwencja nie jest tylko na wynagrodzenia, tylko i na

inne zadania, które niestety pokrywamy ze środków własnych. Na zatrudnienie specjalistów

do szkół otrzymaliśmy 20 408,00 zł.

W związku z brakiem dodatkowych pytań  Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt



uchwały Nr 242/XXXIX/2022, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych,  15  głosami  „za”  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr

242/XXXIX/2022  z  dnia  31  sierpnia  2022  r.,  w  sprawie  zmian  uchwały  budżetowej

gminy Zatory na rok 2022, która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad pkt  6

Pani  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  wszystkie  omówione  w  uchwale  budżetowej

zmiany uwzględnione są w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Ponadto  w budżecie gminy

Zatory na rok 2022 Zarządzeniami Wójta Gminy Zatory nr 28/2022 z dnia 22 czerwca 2022

r., 35/2022 z dnia 2 sierpnia 2022 r. oraz Uchwałą Nr 236/XXXVI/2022 Rady Gminy Zatory z

dnia 14 lipca 2022 r zostały wprowadzone zmiany. W Wieloletniej  Prognozie Finansowej

uaktualnia  się  prognozowane  dochody  i  wydatki  na  2022  r.  uwzględniając  zmiany

wprowadzone ww. aktami, tj.:

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 21.040,70 zł na zakup podręczników i

materiałów ćwiczeniowych,

-  zwiększono  plan  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  900,00  zł  na  wypłatę  zasiłków

okresowych,

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 17.600,00 zł na wypłatę zasiłków stałych

-  zwiększono  plan  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  79.739,00  zł  na  wypłatę  dodatków

osłonowych,

-  zwiększono  plan  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  1800,00  zł  na  opłacenie  składki  na

ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek

dla opiekuna na podstawie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze

środków publicznych,

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 137,00 zł na realizację zadań związanych

z przyznawaniem Kart Dużej Rodziny,

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 103.587,00 zł na realizację rządowego

programu Posiłek w domu i szkole,

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 2.797,47 na zadania zlecone obejmujące



rejestrację stanu cywilnego, ewidencję ludności oraz dowody osobiste,

- zwiększono plan dochodów bieżących o kwotę 46.928,00 zł z tytułu wpływów z podatku od

spadków i darowizn

- zmniejszono plan dochodów i  wydatków o kwotę 0,39 zł  na zadanie dotyczące wypłat

zryczałtowanych dodatków energetycznych,

Ponadto wprowadzono do budżetu środki z Funduszu Pomocy przeznaczone na zadania

wynikające z ustawy z dnia 12 marca 2022 r o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z

konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa:

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 2.989,00 zł – środki z Funduszu Pomocy

na dodatkowe zadania oświatowe 

- zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 13,55 na zadania związane z nadaniem nr

PESEL obywatelom Ukrainy

-  zwiększono  plan  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  208,00  zł  na  wypłatę  świadczeń

pieniężnych z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy ,

- w planie dochodów majątkowych zwiększenie w wysokości 140.072,00 zł, które stanowi 

pomoc finansowa ze środków własnych budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej "Mazowsze dla sportu" - 

Umowa Nr W/UMWM-UU/UM/ES/4486/2022  na dofinansowanie zadania pn. Modernizacja 

boiska sportowego ORLIK 2012.

- w planie wydatków majątkowych zwiększenie wysokości 187.000,00 zł – Modernizacja 

boiska sportowego ORLIK 2012.

W  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  uaktualnia  się  odpowiednie  pozycje  WPF
uwzględniając zmiany wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie na 2022 r.

Zwiększono  plan  dochodów  bieżących  o  kwotę  52.526,00  zł  w  tym  część  oświatowa
subwencji ogólnej 23 925,00 zł., dotacje na zadania bieżące 28 601,00 zł.

Zwiększono plan dochodów majątkowych o kwotę 17 250,00 zł - z tytułu otrzymanej dotacji

celowej  z  Województwa  Mazowieckiego  na  dofinansowanie  zakupu  pralki  i  suszarki  do

ubrań specjalnych OSP Pniewo.

Zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 38 971,00 zł oraz zwiększono plan wydatków
majątkowych  o  kwotę  30 805,00  zł  w  związku  z  wprowadzeniem  nowych  zadań
inwestycyjnych i zmianą w istniejących.



 Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim

deficyt w wysokości 2.896.275,15 zł, który zostanie pokryty:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na
rachunku  bieżącym  budżetu  gminy,  wynikających  z  rozliczeń  wyemitowanych  papierów
wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 1.537.479,32 zł,

3)  przychodami  pochodzącymi  z  niewykorzystanych  środków  pieniężnych  na  rachunku
bieżącym budżetu, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w
kwocie 1.358.795,83 zł.

Po  zmianach  wskaźniki  wymagane  w  związku  z  wprowadzeniem  procedur

ostrożnościowych  dotyczących  zadłużenia  JST  zostały  w  przedstawionej  prognozie

spełnione. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy odczytała  projekt  uchwały Nr

243/XXXIX/2022, a następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych,  15  głosami  „za”  podjęła  UCHWAŁĘ

Nr 243/XXXIX/2022 z dnia 31 sierpnia 2022 r., w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Zatory, która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad pkt 7

Wójt  Gminy  poinformował,  że  w  związku  z  Ustawą  z  dnia  14  grudnia  2016  r.  Prawo

oświatowe zmianie ulegają zasady zwrotu kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych do

szkół i placówek oświatowych, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice.

Zgodnie z zapisem art.  39a ust.  3 w/w ustawy,  średnią cenę jednostki  paliwa w gminie
określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny paliwa w
gminie.

Do wyliczenia średniej  ceny jednostki  paliwa w gminie na rok szkolny 2022/23, przyjęto
średnie  ceny  paliw:  benzyny,  oleju  napędowego  i  gazu  obowiązujące  na  stacjach
benzynowych w gminie Zatory w dniu 31 sierpnia 2022 r. Są one następujące:

-olej napędowy ON – 7.73 zł/l

-benzyna PB 95 – 6,68 zł/l



-gaz LPG – 3,14 zł/l

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 244/XXXIX/2022, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  15  radnych,  15  głosami  „za”  podjęła  UCHWAŁĘ

Nr  244/XXXIX/2022 z  dnia  31 sierpnia  2022 r.,  w sprawie  określenia  średniej  ceny

jednostek paliwa w Gminie Zatory na rok szkolny 2022/2023, która stanowi załącznik

do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad pkt 8

Wójt  Gminy  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  średniej  tygodniowego

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów

pedagogicznych,  doradców  zawodowych,  pedagogów  specjalnych  zatrudnionych  w

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Zatory.

Poinformował,  że  mamy  obowiązek,  aby  od  września  zatrudnić  w  szkołach  pedagoga

specjalnego. W związku z tym dyrektorzy znaleźli już odpowiednich specjalistów. Pedagog

specjalny będzie pracował 22 godzin tygodniowo.

Radna – p. Marzena Śladowska zapytała na czym polega praca takiego pedagoga,  czy

prowadzi on zajęcia grupowe czy indywidualne. 

Wójt odpowiedział, że będą to raczej zajęcie indywidualne.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 245/XXXIX/2022, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych,  13  głosami  „za”  podjęła  UCHWAŁĘ

Nr  245/XXXIX/2022  z  dnia  31  sierpnia  2022  roku,  w  sprawie określenia  średniej

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,  psychologów,

logopedów,  terapeutów  pedagogicznych,  doradców  zawodowych,  pedagogów

specjalnych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę

Zatory, która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad pkt 9

Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie zaliczenia drogi do kategorii  dróg gminnych oraz

ustalenia  jej  przebiegu.  Poinformował,  że  działki  czy  nieruchomości  przy  za  wąskich

drogach mają problemy z uzyskaniem pozwolenia na budowę. W związku z tym jest ostatnio

kilka takich uchwał, które zaliczają je do kategorii dróg gminnych, po to też żeby ludziom

ułatwić uzyskanie tych pozwoleń. Natomiast nie każdą taką drogę zaliczamy do tej kategorii.

Staramy się, żeby to były takie drogi, które spełniają pewne parametry lub takie, które w

niedalekiej  przyszłości  je  spełnią  czyli  są  przeznaczone  w  planach  przestrzennych  do

poszerzenia. W tej uchwale jest mowa o drodze w Łęcinie, ale podejmowaliśmy podobną

uchwałę dotyczącą drogi Burlaki – Śliski. Wychodząc naprzeciw potrzebom i zgłoszeniom

mieszkańców,  nie  tylko  tym  co  chcą  budować,  ale  i  tym,  którzy  sprzedają  swoje

nieruchomości musimy doprowadzić drogi do odpowiednich szerokości. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały  Nr  246/XXXIX/2022,  następnie

poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  13  radnych,  13  głosami  „za”  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr

246/XXXIX/2022 z dnia 31 sierpnia 2022 r., w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg

gminnych oraz ustalenia jej przebiegu, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad pkt 10

Wójt Gminy Zatory omówił następujące sprawy:

1. Zostało ogłoszone postępowanie przetargowe na modernizację boiska ORLIK.  Termin

otwarcia ofert to 12 września br. Na ten cel mamy dofinansowanie w wysokości 140 072 zł z

Urzędu  Marszałkowskiego.  Kosztorys  opiewał  na  186  767  zł,  więc  wiadomo  że

dofinansowanie  stanowi  75  %  .  Po  wynikach  przetargu  poinformuję  jaka  jest  kwota

poprzetargowa.

2.  Wystąpiono  do  nas  z  różnymi  wzrostami  cen,  między  innymi  za  dowóz  uczniów  ze

względu na zwiększony koszt paliwa. Drugie pismo to pismo z Błysku odnośnie wzrostu cen

odpadów.  Po  kalkulacji  była  tam propozycja  około  9  % podwyżki  w  stosunku  do  ceny

poprzetargowej.  Ceny  dla  gminy  wzrosną  do  końca  roku  10  % w stosunku  do  ceny  z

przetargu, to mniej więcej się przekłada na około 6 tysięcy miesięcznie. Nie będzie miało to

przełożenia na wysokość stawki dla mieszkańców w tym roku, natomiast kolejne przetargi



pokażą nam jakie będą ceny na rok przyszły. Należy się spodziewać podwyżki.

3. Otrzymaliśmy zgłoszenie z prośbą o wyznaczenie terminu na odbiór pierwszego etapu

budowy hali (stan surowy wraz ze stolarką okienną i drzwiową). Ponieważ jest to umowa

dwuletnia  mamy  obowiązek  waloryzacji.  Jedyne  co  się  zmieni  w  pierwszym  etapie  to

zgodnie  z  umową  wzrosną  nam  koszty  o  7  %  wskaźnika  waloryzacji.  Tak  mieliśmy

podpisaną umowę, natomiast na dzisiaj  wiadomo, że ten wskaźnik jest  dużo wyższy. W

momencie podpisywania to nikt nie myślał, że będziemy w ogóle z tego korzystać, później

ten drastyczny skok cen spowodował, że  na dzisiaj jest to w okolicach 15-16 %. W umowie

mamy zapisy  o 7 % i pierwszy etap tak się zamknął, co do drugiego etapu wiadomo, że tak

już nie będzie,  bo oprócz waloryzacji  to  jeszcze wykonawca ma inne możliwości.  I  jeśli

przedstawi  kalkulację z  której  będzie wynikało,  że rzeczywiście koszty wzrosły w jakimś

większym procencie to będziemy się nad tym pochylać.

4.  Jeśli  chodzi  o  stację  uzdatniania  wody to  na  dzień  dzisiejszy  mamy wykonane dwie

studnie. Przystąpiono do prac budowlanych odnośnie samego budynku stacji  uzdatniania

wody i odcinku wodociągu spinającym się z wodociągiem już istniejącym. Obie studnie mają

wydajność 50 m.

5.Obecnie  trwa termomodernizacja  szkoły  w Pniewie.  Jest  już  zmienione zasilanie,  jeśli

chodzi  o  ogrzewanie  i  wymienione  oświetlenie  wewnątrz  szkoły  na  ledowe.  Do  końca

września będzie zakończone ocieplanie budynku. Jeśli chodzi o Zatory to wymienione jest

oświetlenie wewnątrz szkoły, po skończeniu Pniewa wykonawca przeniesie się do szkoły w

Zatorach. 

Ad. pkt 11

Brak interpelacji i zapytań Radnych

Ad. pkt 12

W sprawach różnych omówiono następujące sprawy:

Wójt poinformował, że

1. Dziś jest ostatni dzień na składanie wniosków na zwrot podatku akcyzowego zawartego w

cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.

2. Decyzją rady nie będziemy zaciągać żadnych kredytów jeśli  chodzi o budowę drogi w

Mierzęcinie. Spróbujemy środki które już mamy z dofinansowania z FOGR przesunąć na rok

przyszły.

3.  Przyjmujemy  wnioski  na  dodatek  węglowy.  Na  chwilę  obecną  jest  złożonych  917

wniosków. Wnioski przyjmowane będą do końca listopada.



Radna – p. Marzena Śladowska – jaki jest termin oddania Stacji Uzdatniania Wody.

Wójt – jest to przyszły rok, po posiedzeniu sesji mogę sprawdzić dokładny termin.

Radna  –  p.  Anna  Chudoń  –  czy  w  związku  z  nałożeniem  dodatkowych  obowiązków

związanych z wnioskami węglowymi, to gmina będzie w swoim zakresie płacić pracownikom

dodatki, czy państwo, jeśli taki obowiązek nakłada.

Wójt  –  zadanie  to  zostało  przekazane  do  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.   Zapis  jest

ustawowy taki, że 2 % od wypłaconych dodatków przysługuje jako koszt obsługi gminy.

Radny - p. Henryk Kisiel - zgłaszałem na ostatniej sesji wycięcie krzaków przy drodze w

Cieńszy na drodze powiatowej, nadal jest z tym problem.

Wójt – przekażę to zgłoszenie do Zarządu Dróg.

Radny – p. Mieczysław Linka podziękował w imieniu OSP Pniewo za przekazanie pieniędzy

na zakup pralkosuszarki.

Ad. pkt 13

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 15.00 Przewodnicząca –

p. Zofia Drabczyk zamknęła obrady.

Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                                Przewodniczący


